
کمیته ملی المپیک در کنار وزارت ورزش است
مراسم معارفه رضا صالحي اميري، رئيس 
تازه كميت��ه ملي المپي��ك صبح ديروز 
برگزار شد. اميري در اين مراسم با اشاره 
به انس��جام موجود ميان وزارت ورزش و 
كميته ملي المپيك گفت: »محصول اين 
انس��جام را بايد مردم ببينند و در نهايت 
غرور و لبخند رضايتمندي بر لبان آنها نقش ببندد. بدون ترديد 
مردم در بازي هاي آس��يايي 2018 جاكارتا ش��اهد صحنه هاي 
غرور انگيز بسياري خواهند بود. ثبات، آرامش و پرهيز از حاشيه از 
مهم ترين برنامه هاي ماست. امروز ورزش بيش از هر زمان ديگري 
مي تواند در تصويرسازي كش��ورمان در عرصه بين المللي نقش 
داشته باشد، لذا بايد اهميت ويژه اي به اين مقوله بدهيم تا بتوانيم 

تصوير زيبايي از كشورمان به جهانيان عرضه كنيم.«

ورزش حمايت ويژه مسئولان را مي طلبد
لزوم حمايت مسئولان ورزش از رشته ها 
و ورزشكاران مدال آور مسئله اي است كه 
هميش��ه از زبان بزرگان و پيشكسوتان 
ورزش كش��ور عنوان شده است. منصور 
برزگر، سرمربي س��ابق تيم ملي كشتي 
آزاد و عضو ش��وراي فن��ي تيم هاي ملي 
در اين خصوص مي گويد: »بازي هاي آس��يايي را در پيش داريم، 
رقابت هايي كه بع��د از المپيك پراهميت ترين مس��ابقات براي 
ورزش ايران است و فرصت زيادي هم تا شروع آن نداريم. تيم ها 
و ورزش��كاران بايد برنامه هاي تداركاتي و آماده سازي خود را به 
درستي پشت سر بگذارند كه اين مسئله به حمايت ويژه مسئولان 
بلندپايه ورزش از ورزشكاران نياز دارد كه در صورت اين حمايت، 
قطعاً ورزش كشور با موفقيت و كسب افتخار روبه رو خواهد شد.«

بايد در هر شرايطي گل بزنیم
نوع بازي هاي تيم هاي حريف پرسپوليس 
و روي آوردن آنها به دفاع مطلق، مسئله اي 
اس��ت كه طي هفته هاي گذش��ته براي 
سرخ ها دردسرساز ش��ده است. با وجود 
اين، برانكو سرمربي پرسپوليس معتقد 
است بازيكنانش بايد بتوانند از پس اين 
مش��كل برآيند. او مي گويد: »فرقي نمي كند ي��ك اتوبوس يا دو 
اتوبوس مقابل دروازه حريف باشد، ما بايد گل بزنيم. مهاجمان ما 
فرصت هاي خوبي را از دست مي دهند، آنها بايد در زدن ضربات آخر 
تمركز بيشتري داشته باشند. ما در همين دو بازي آخر شانس هاي 
زيادي براي گلزني داشتيم كه نتوانس��تيم از آنها استفاده كنيم. 
البته بايد براي هر بازي روش خاصي را تعريف كرد و براي هر نوع 

سيستمي كه حريفان در نظر مي گيرند، بايد خود را آماده كنيم.«

انتقال يازالده گومز پينتو به استقلال نشان داد 
که بازيکنان خارجي بي کيفي�ت همچنان در 
ليگ برتر ايران جايگاه خود را از دست نداده اند 
و خبري از نظارت و بررسي پيش از قطعي شدن 
اين گونه انتقالات نيس�ت. مهاجم پرتغالي در 
حالي قرار است به جمع آبي هاي تهران اضافه 
شود که آمار گلزني او به طرز عجيبي پايين تر 
از حد انتظار است. گومز در سال هاي اخير آمار 
وحشتناکي در گلزني از خود به جاي گذاشته 
و گفته مي ش�ود قراردادي 300 ه�زار دلاري با 
استقلال در انتظار اوس�ت! علاوه بر اين بحث 
پيشنهاد به اش�کان دژاگه و علت به سرانجام 
نرسيدن اين پيشنهاد نيز حاشيه ساز شده است. 
يازالده 29 ساله اس��ت و اصالتي گينه بيسائويي 

دارد. قرارداد اين بازيكن با تي��م ريوآوه به پايان 
رسيده و به عنوان بازيكن آزاد به ليگ برتر ايران 
آمده اس��ت. مهاجم مورد تأييد استقلال اگرچه 
س��ابقه زيادي در تيم هاي پرتغال��ي دارد، اما به 
عنوان بازيكني قرضي قرارداد امضا كرده اس��ت. 
گومز پينتو سه سال عضو تيم ريوآوه پرتغال بوده 
و در 42 بازي كه به ميدان رفته تنها چهار گل زده 
است. مسئله ديگر اينكه اين بازيكن سيه چرده 25 
بازي نيز در تيم هاي ملي زير 20 و 21 سال پرتغال 
انجام داده كه در آنجا ه��م به عنوان مهاجم تنها 

هشت بار دروازه حريفان را باز كرده است. 
   جاي خالي يك گلزن

انتقادها از خريد جديد استقلال آنقدر زياد است كه 
آبي ها تلاش مي كنند تا با آرام كردن اوضاع شرايط 

را عادي جلوه دهند. عملكرد ضعيف گومز در اين 
سال ها نويد حضور يك بازيكن بي كيفيت در ليگ 
كشورمان را مي دهد، به ويژه اينكه شفر در به در به 
دنبال يك گلزن تمام عيار است تا بتواند جاي خالي 
بيت سعيد و شهباززاده را كه به قطر رفته، پر كند. 
مسئولان اس��تقلال براي جلب رضايت سرمربي 
آلماني ابتدا با كريس��تين باكامان��گاي كامروني 
وارد مذاكره شدند كه البته اين مذاكرات به نتيجه  
نرسيد. پس از آن هم س��راغ ويليامز جامائيكايي 
رفتند، اما اين بازيكن در ليگ امريكا بازي مي كرد 

و رقم قرارداد با ويليامز هم بسيار بالا بود. 
   موافقان و مخالفان گومز

ماجراهاي جذب بازيكن جديد در استقلال تمامي 
ندارد. از يك سو سرپرس��ت تيم از گومز تعريف 

و تمجيد مي كند و از س��وي ديگر پيشكس��وت 
استقلال از انتقال بازيكن بي كيفيت به اين تيم 
ناراحت اس��ت. نص��رالله عبداللهي، سرپرس��ت 
استقلال با رد همه شايعات در مورد گومز پرتغالي 
از اين بازيكن تعريف مي كند: »اينكه گفته مي شود 
اين بازيكن در چهار فصل چهار گل زده، صحت 
ندارد. او يكي از بهترين مهاجماني اس��ت كه به 
ايران آمده و آقاي ش��فر نيز اعتق��اد خاصي به او 
دارد.« علي جباري، پيشكسوت باشگاه استقلال 
اما در گفت وگو با ايلنا از تصميم گرفته ش��ده در 
خصوص جذب يازالده ابراز نگراني كرده اس��ت: 
»قرار بود فيلم بازي هاي اين مهاجم را به ما نشان 
دهند تا ما هم در خصوص او اظهارنظر كنيم كه 
متأسفانه اين اتفاق نيفتاد. آنطور كه من شنيدم 
اين مهاجم در چهار سال توانسته تنها چهار گل به 
ثمر برساند. من هم با اين سن و سال مي توانم در 
چهار سال هشت گل بزنم. قرار نيست هر چيزي 
كه شفر مي خواهد باشگاه انجام دهد و آن را قبول 
كند. ش��فر روز اول قرار بود فقط دو نفر را با خود 
بياورد، اما الان چهار نفر ديگر هم اضافه شده اند. 
از جواد قراب، توفيقي و ملكي سؤالاتي در اين باره 
پرسيدم، اما هيچ كس پاسخگو نبود. به نظرم بايد 

باشگاه استقلال و منافع هوادار از بين نرود.«
   دژاگه را نمي خواستيم

بحث انتقال اشكان دژاگه به استقلال به سرانجام 
نرسيد. ملي پوش ايراني پس از جدايي از وولفسبورگ 
با هيچ تيمي قرارداد نبسته و به نظر مي رسد با توجه 
به دس��تمزد بالايش و همچنين اعتقاد كرش به 
ليگ ه��اي خارجي منتظر پيش��نهادات خارجي 
است، اما روز گذشته يكي از روزنامه ها مدعي شد 
آبي پوشان پايتخت قصد به خدمت گرفتن دژاگه 
را داشته اند، اما از آنجا كه اين بازيكن خالكوبي هايي 
روي بدنش دارد از تصميم شان منصرف شده اند! 
توفيقي در ادام��ه تكذيب هايش اين بار به بحث به 
خدمت گرفتن اشكان دژاگه اشاره و آن را رد كرد: 
»اشكان دژاگه بازيكن بزرگ و قابل احترامي است 
و باشگاه استقلال به عنوان يك بازيكن ملي براي 
اين بازيكن ارزش خاصي قائل اس��ت، اما حقيقت 
ماجرا اين است كه نام اين بازيكن اصلًا در ليست 
آقاي شفر قرار ندارد. من امس��ال در چند نوبت با 
مديربرنامه هاي اشكان دژاگه صحبت كردم؛ هم در 
ابتداي فصل و هم در نيم فصل، اما او اعلام كرد كه 
دژاگه قصد دارد در فوتبال اروپا به كارش ادامه دهد، 
حتي اخيراً هم كه با مدير برنامه هاي اين بازيكن 
صحبت كرده بودم، او باز تأكيد كرد كه دژاگه قصد 

حضور در ايران را ندارد.«

از ابراهيم زاده تا ماگات و گزينه هاي ديگر
سپاهان و سرگیجه انتخاب سرمربي

خانه تکاني در س�پاهان به رفت�ن طاهري ختم نش�د و ناکامي ها 
پرونده کرانچار را هم در نيمه هاي راه بس�ت تا ش�ايد اين ش�وک 
بتواند بهانه اي ب�راي احياي دوباره زردپوش�ان اصفهاني باش�د. 
رده دوازدهم ج��دول جايگاهي نبود كه بتواند س��پاهان و هوادارانش 
را راضي كند و نتايج ش��ش هفته اخير اين تيم س��رانجام صبر همه را 
لبريز و طاهري مديرعامل باشگاه را ناچار به استعفا كرد، تصميمي كه 
به زعم بسياري شانه خالي كردن از زير بار مسئوليت و فرار از پذيرفتن 
اشتباهات بود. البته داستان س��پاهان با رفتن مديرعامل باشگاه تمام 
نشد و كرانچار هم چمدان هايش را براي ترک اين تيم بست، اگرچه اين 
جدايي به خواست باشگاه بود، اما كرانچار، خود نيز ديگر راغب به ماندن 
نبود، اين را مي توان از تفاهمي كه با باشگاه براي گذشتن از 4 ميليارد 
غرامتش كرده، فهميد. كافي بود راضي به اس��تعفا نش��ود تا سپاهان 
بركنارش كند و مجبور ش��ود براي اين تصميم رقم درشتي بپردازد، 
اما او در جدايي توافقي بس��يار حرفه اي عمل كرد و ب��ا دريافت مبلغ 
قراردادش تا زمان حضورش در س��پاهان از گرفتن غرامتي كه چيزي 
حدود 4 ميليارد تومان بود، چشم پوشي كرد. حال آنكه او مي توانست 
خيلي راحت مبلغ قراردادش تا پايان سال آينده را درخواست كند، اما 
نه تنها مبلغ س��ال بعد خود را طلب نكرد كه از مبلغ قرارداد اين فصل 
نيز چيزي بيش از مدتي را كه روي نيمكت سپاهان بود، مطالبه نكرد. 
البته اين مربي چند سال قبل هم كه با سپاهان به بن بست خورده بود، 
همين كار را انجام داد و بدون ش��روط عجيب فس��خ كرد تا مسئولان 
اين باشگاه را ش��گفت زده كند، به طوري كه تابش كه در پي استعفاي 
طاهري، سرپرستي باش��گاه را به عهده گرفته از كرانچار به عنوان يك 
مربي باشخصيت ياد كند كه با به جا گذاشتن خاطره اي خوب از خود به 

عنوان شخصي حرفه اي اين باشگاه را ترک كرده است. 
   سه گزينه نظرمان را جلب کرده است

سپاهان حالا به دنبال گزينه اي مناس��ب براي ادامه راه است. اگرچه 
مديريت باش��گاه كريم قنبري را ب��ه عنوان س��رمربي موقت انتخاب 
كرده، اما قرار اس��ت به زودي ي��ك مربي ديگر ج��اي كرانچار را روي 
نيمكت مربيگري سپاهان بگيرد، مربي اي كه در خصوص آن حرف و 
حديث هاي زيادي مطرح مي شود. تابش، سرپرست باشگاه اگرچه نامي 
از گزينه ها نمي برد، اما مذاكرات را تأييد مي كند: »سه گزينه را انتخاب 
كرديم كه دو گزينه داخلي هستند و يكي نيز خارجي است. گزينه هاي 
داخلي ما از مربيان صاحب نام فوتبال هستند كه تجربيات زيادي دارند. 
گزينه خارجي مدنظر سپاهان هم يك مربي صاحب نام اروپايي است 
كه سال گذشته نيز در يكي از تيم هاي ملي عضويت داشته است. البته 
اسمي از او نمي برم، اما او مربي نامداري است كه بايد ديد شرايط آمدنش 

به ايران فراهم است يا نه.«
منوچهر نيكفر، رئيس هيئت مديره باشگاه سپاهان نيز با تأييد جدايي 
كرانچار، به گفتن اينكه باش��گاه روي چهار گزينه نظر دارد، بس��نده 
مي كند و ترجيح مي دهد نامي به زبان نياورد. ب��ا وجود اين، اما گفته 
مي شود كه منصور ابراهيم زاده يكي از نفراتي اس��ت كه چشم آنها را 

گرفته و سپاهاني ها باب مذاكره با او را باز كرده اند.
   ماگات يا گزينه هاي دانمارکي و پرتغالي؟

به رغم اينكه از يك گزينه دانماركي و پرتغالي هم در اين ميان به عنوان 
نفرات مدنظر باشگاه سپاهان نام برده مي شود، اما شنيده ها حاكي از آن 
است كه در خصوص گزينه خارجي، اجماع سپاهان روي ماگات، سرمربي 
سرشناس آلماني اس��ت كه مذاكرات نيز با او آغاز شده، اما با وجود اين 
تمام نام هاي مطرح شده تا قبل از آنكه باشگاه سپاهان تأييد كند، رايزني 
است. ضمن اينكه اين گزينه ها بعد از مذاكره و جلساتي كه بين كميته 
فني باشگاه سپاهان برگزار مي شود بايد مورد بررسي قرار گيرند. با اين 
حال گفته مي شود كه مديريت باشگاه در نظر دارد تا آخر هفته سرمربي 

جديد خود را معرفي كند تا زمان را بيش از اين هدر ندهد.

 ذبح بیت المال به پاي فوتبالیست هاي 
خارجي بي کیفیت و دلالان!

شايد اغراق نباشد كه بگوييم خارجي ها از مربي گرفته تا بازيكن بمب هاي 
متحرک فوتبال كشورمان هستند و ورزش اول ايران در دهه هاي گذشته 
كم از دس��ت موبورها و چش��م آبي هايي كه از آن ط��رف آب براي ادامه 
فوتبالشان به ايران آمده اند، ضربه نخورده است. نگاهي به پرونده هاي همين 
يك سال اخيري كه باشگاه هاي ايراني در فيفا داشته اند گوياي همه چيز 
است، از محروميت از نقل و انتقالات گرفته تا پرداخت جريمه هاي آنچناني 
كه تمام آن از بودجه عمومي و بيت المال پرداخته شده، تنها نمونه هايي 
كوچكي از بلاها و دردسرهايي است كه فوتبال ايران از دست خارجي ها 
كشيده است. با اين حال نمي توان منكر تأثيرگذاري مثبت خارجي ها در 
فوتبال كشورمان بود و همه آنها را به چوب راند، البته حضور بازيكن يا مربي 
خارجي بي كيفيت يكي از معضلاتي است كه در سال هاي اخير گريبانگير 

فوتبال بوده و سبب شده تا تيم هاي زيادي از حضور آنها متضرر شوند. 
 در روزهاي اخير هم با توجه به فصل نقل و انتقالات زمستاني، خبرهايي 
از تلاش برخي باش��گاه براي قرارداد با بازيكنان و مربيان خارجي در 
جهت تقويت تيم ش��ان براي ادامه مس��ابقات ليگ به گوش مي رسد. 
در چنين ش��رايطي بايد مس��ئولان باشگاه ها و فدراس��يون فوتبال با 
چشماني باز و هوشيارتر از قبل نسبت به بررسي رزومه و نوع قراردادي 
كه مي بنندند، اقدام كنند تا تجربيات تلخ محروميت ها و جريمه هاي 
سنگين فيفا و همچنين سوءاستفاده هايي در اين زمينه كه توسط برخي 
دلال ها صورت مي گيرد، تكرار نش��ود. محروميت استقلال، تراكتور و 
پرسپوليس از نقل و انتقالات توسط فيفا و پرداخت جريمه هاي چندده 
ميلياردي از بيت المال به فوتباليست هاي خارجي در يك سال گذشته 
از جمله ضربه هايي است كه فوتبال كشورمان از قراردادهاي بي ضابطه 
با خارجي هاي بي كيفيت متحمل شده و همچنان پرونده هاي زيادي از 
شكايت هاي خارجي ها از تيم هاي ايراني در فدراسيون جهاني فوتبال 
مفتوح اس��ت كه در صورت عدم توجه تيم ها، عواقب بيش��تري براي 

فوتبال در آينده به همراه خواهد داشت. 
در چنين شرايطي بايد با درس گرفتن از تجربه هاي تلخي كه حضور برخي 
خارجي ها در فوتبال داشته، نسبت به جلوگيري از تكرار حاشيه هايي از اين 
قبيل كه هزينه هاي سنگيني را به بيت المال تحميل مي كند، اقدام كرد. 
بديهي است كه با ادامه اين وضعيت مي توان پيش بيني كرد كه هرچند 
وقت يك بار يك بازيكن خارجي پرونده به دست براي گرفتن مطالباتش به 
فيفا برود و حكم محروميت يك تيم ايراني را بگيرد و علاوه بر اين چند برابر 
مبلغي را كه قرارداد داشته از باشگاه ايراني با حكم فيفا مطالبه كند، آن هم 
بازيكناني كه حتي يك دقيقه هم به ميدان نرفته اند، اما رقم هاي كلاني را 
با كشاندن پرونده قراردادشان به فيفا دريافت كرده اند. يكي از نمونه هاي 
بارز چنين پرونده هايي ژوزه، سرمربي پرتغالي پرسپوليس بود كه بابت پنج 
ماه حضور در جمع سرخپوشان كه ناموفق هم بود، توانست 10 ميليارد 
از باشگاه ايراني بگيرد، پولي كه از بيت المال و به جبران سوءمديريت هاي 

مديران وقت پرسپوليس در قرارداد با چنين مربياني پرداخت شد. 
ريش��ه چنين معضلاتي را بايد در س��وءمديريت هاي حاكم بر فوتبال 
ايران جست وجو كرد، مديراني كه قراردادهايش��ان با خارجي ها نه بر 
اساس منافع ملي، بلكه بر پايه منفعت هاي شخصي كه ردپاي دلال ها 
در آن ديده مي شود، بسته شده اند. در چنين قراردادهايي بيشتر از آنكه 
كيفيت و رزومه بازيكن مورد توجه قرار گيرد، به پورسانت و پولي كه به 
جيب دلالان و همچنين برخي مسئولان مرتبط مي رود، توجه مي شود. 
جولان دلالان در فوتبال ايران كه برخي مديران باش��گاه ها نيز با آنها 
همراه هستند، سبب شده تا تيم ها به ميداني براي جولان خارجي هاي 
بي كيفيت و ارزان تبديل ش��ود. در ادامه عدم عم��ل به تعهدات به اين 
بازيكنان باعث مي شود تا پاي فيفا هم به چنين قراردادهايي باز شود. 
عدم برخورد با مديراني كه پاي چنين بازيكنان خارجي بي كيفيتي را به 
فوتبال كشورمان باز كرده اند هم مزيد بر علت شده تا چنين هزينه هايي 

بيشتر از قبل بر دوش فوتبال بيفتد. 
در همين راستا و در روزهايي كه خبرهايي درباره حضور برخي بازيكنان 
بي كيفيت خارجي در تيم هاي ليگ برتري مانند استقلال به گوش مي رسد و 
ردپاي دلالان در آن نيز پررنگ است، بايد مسئولان وزارت ورزش، فدراسيون 
فوتبال و نهادهاي نظارتي نس��بت به چنين قراردادهايي حساس شوند و 
اجازه ندهند برخي مديران و دلال ها با كشاندن پاي خارجي هاي بي كيفيت 
و ضعيف به ايران، منافع مالي خودشان را تأمين و هزينه هاي سنگيني را 
به بيت المال تحميل كنند، مسئله اي كه با توجه به حيف و ميل ها و بذل 
و بخشش هايي كه در س��ال هاي اخير به پاي بازيكنان و مربيان خارجي 

بي كيفيت شده، ضروري و به نوعي پاسداري از بيت المال است. 

رويارويي ايران و عربستان در هندبال قهرماني آسیا
تيم ملی ايران ك��ه در مرحله اصلي رقابت هاي قهرماني هندبال آس��يا با 
عربستان، كره و عمان همگروه است، امروز در اولين بازي اين مرحله ساعت 
9:30 بايد به مصاف عربس��تان برود. در پايان مرحله مقدماتي رقابت هاي 
هندبال قهرماني آسيا تيم ايران كه با ازبكستان و ژاپن همگروه بود، با شكست 

اين دو تيم در صدر گروه يك قرار گرفت و راهي دور بعد شد. 
------------------------------------------------------------
83 تیم از 36 کشور در تور جهاني والیبال ساحلي کیش

مهلت ثبت نام شركت در تور جهاني سه ستاره كيش به پايان رسيد و 83 
تيم از 36 كشور اعلام آمادگي كرده اند كه نسبت به سال گذشته افزايش 
50 درصدي داشته اند. ايران )هشت تيم(، اتريش )هفت تيم(، اوكراين، 
آلمان و امريكا )پنج تيم(، س��وئيس و ايتاليا )چهار تيم(، هلند، چين، 
لهستان، روسيه و لتوني )سه تيم( كانادا، فرانسه، اندونزي، تايلند، نروژ و 
تركيه )دو تيم(، آرژانتين، استراليا، بلاروس، كرواسي، قبرس، دانمارک، 
جمهوري چك، اس��توني، فنلاند، يون��ان، ليتواني، قطر، اس��كاتلند، 
صربستان، اسلووني، سوئد، آفريقايي جنوبي و ونزوئلا 83 تيم حاضر در 

تور جهاني كيش هستند كه از اول تا پنجم اسفند برگزار می شود. 

ورزش در دانشگاه ها نمايشي است
بايد از برگزاري برنامه هاي نمايش��ي در 
ورزش دانشگاهي خودداري كرد. به رغم 
اهميت زياد ورزش در تربيت نسل شاداب 
و سالم، اين مقوله جدي گرفته نمي شود. 
شايد چون اين حوزه طي سال هاي گذشته 
بين مع��دود اف��راد به صورت چرخش��ي 
اداره ش��ده و امثال بنده در آن مشاركت 
نتوانسته ايم نقاط ضعف و قوت  نداشته ايم و 
را به خوبي بيان كنيم. ورزش در كشور به 
صورت مقطعي و در ان��دک زمان هايي از 
س��ال مورد توجه قرار مي گيرد، در حالي كه همانند ساير مهارت هاي 
زندگي بايد از سنين ابتدايي و دوران مدرسه آغاز شود تا با ادامه آن به 
مقطع دانشگاه برسد. يكي از جدي ترين مشكلات در راه توسعه ورزش 
در كشور اين است كه ورزش در خانواده و مدرسه جدي گرفته نمي شود 
و جايگاهي ندارد. به همين دليل با وجود اهميت فراوان، به آن پرداخته 
نمي شود و بودجه  و استراتژي خاصي نيز برايش در نظر نمي گيرند. به 
دنبال همين اتفاق، ورزش در دانش��گاه ها نيز به  صورت جدي پيگيري 
نمي شود و نمايشي دنبال مي شود، اما صرف اينكه هر ساله مسابقاتي 
تحت عن��وان المپياد با صرف هزينه هايي برگزار ش��ود ن��ه تنها باعث 
پيشرفت ورزش در ميان دانشجويان نمي شود، بلكه به سلامتي تعداد 
زيادي از آنها نيز آسيب مي رساند، چراكه فقط چند روز در سال ورزش 
مي كنند تا بتوانند خود را به اين مس��ابقات برس��انند. بايد برنامه هايي 
دقيق و جامع با نگاه كلان تدوين ش��ود تا ورزش به ص��ورت واقعي در 
دانشگاه ها ترويج پيدا كند نه اينكه به برگزاري نمايشي مسابقاتي مثل 
المپياد اكتفا كنن��د و با دادن عناويني به برخي تيم ها و نفرات، س��لب 
مسئوليت شود. وضعيت خوبي بر دانشجويان كشور حكمفرما نيست. 
تعداد زيادي از دانشجويان كشور اهميتي به ورزش به عنوان يك فعاليت 
روزانه نمي دهند و آموزش خاصي نيز براي آنها وجود ندارد. در بسياري 
مواقع اصلًا كسي نيس��ت كه به آنها بگويد، ورزش كنيد يا اصلًا چگونه 
بايد ورزش كرد. بايد برنامه ها دقيق و علمي باشد و از اجراي برنامه هاي 
نمايشي كه هزينه هاي زيادي را به بار مي آورد و منفعت خاصي هم ندارد، 
جلوگيري شود. مديران بايد بيش از ورزش قهرماني به ورزش همگاني 
توجه كنن��د، چراكه قهرمان��ان ورزش��ي از دل ورزش همگاني بيرون 
مي آيند. دولت بايد ورزش را رايگان كند تا همه نوجوانان و جواناني كه 
توانايي صرف هزينه براي رفتن به باشگاه هاي ورزشي را ندارند، بتوانند 
از فوايد ورزش كردن بهره ببرند. تنها با ورزش مي توان نسلي كارآمد، 
سالم، به دور از انحراف و اثربخش در سرنوشت جامعه تربيت كرد. هزينه 

براي پيشگيري عاقلانه تر از هزينه براي درمان است. 
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88498432سرويس ورزشي

دنيا حيدري

10 پیروزي ديگر مي خواهیم
منچسترس��يتي با گوارديولا در اوج ق��رار دارد، هرچند كه نوار 
پيروزي هاي متوالي آنه��ا پس از مدت ها پاره ش��د، اما اختلاف 
امتياز بالاي س��يتي زن ها با بقيه رقبا حاشيه امنيت بالايي براي 
آنها به وجود آورده است. با اين حال گوارديولا مي گويد: »ما روي 
كاغذ 10 پيروزي ديگر نياز داريم. البته به اهداف دوردست فكر 
نمي كنيم، بلكه بازي به بازي پيش خواهي��م رفت تا بتوانيم در 

پايان فصل به اين مهم دست پيدا كنيم.«

انتقال آنتوان گريزمان از اتلتيكومادريد به بارس��لون بزرگ ترين 
انتقال فصل آينده خواهد بود، انتقالي كه ش��نيده مي شود حتي 
توافقات پنهاني آن نيز انجام گرفته است و كاتالان ها شماره 7 خود 
را هم براي بازيكن فرانس��وي اتلتيكو كنار گذاشته اند. قرار است 
بارسلونا 100 ميليون يورو رقم فسخ قرارداد گريزمان را پرداخت 
كند و پيش قراردادي نيز بين طرفين امضا شده است. همچنين  ماه 
گذشته لو رفتن ملاقات رئيس باشگاه بارسلونا با خانواده گريزمان 

باعث شكايت باش��گاه اتلتيكو به فيفا از بارسلونا ش��ده بود.   البته 
باشگاه بارسلونا در اطلاعيه اي اين خبر را تكذيب كرد. در بيانه اين 
باشگاه آمده است: »قوياً هرگونه ش��ايعه ارتباط با بازيكن اتلتيكو 
و توافق فرضي او را رد مي كنيم.« والورده، س��رمربي بارسا نيز در 
خصوص جذب اين بازيكن مي گويد: »او باكيفيت است و من احترام 
زيادي براي او و باشگاهش قائلم، اما فعلاً ترجيح مي دهم به بازيكنان 

خودم فكر كنم، چون گريزمان الان در اتلتيكومادريد است.« 

میلان را به اوج بازمي گردانیم
جنارو گتوزو، سرمربي آث  ميلان اميدوار است بتواند قهرمان سابق 
ايتاليا و اروپا را به روزهاي اوج خود بازگرداند. ميلان طي سال هاي 
اخير با افت فاحشي روبه رو ش��ده كه حتي سرمايه گذاري بزرگ 
چيني ها نيز نتوانسته كمكي به موقعيت آنها كند. با اين حال گتوزو 
به آينده اميدوار است: »به بازيكناني كه در اختيار دارم، ايمان دارم. 
هيچ وقت نااميد نمي شوم، چند بازيكن دارم كه بمب انگيزه هستند 

و اميدوارم با كمك آنها بتوانم تيم را به روزهاي اوج بازگردانم.«

سانچز در دوراهي آرسنال و يونايتد
در حالي كه رسانه هاي انگليسي خبر انتقال قطعي آلكسيس سانچز 
از آرسنال به منچستريونايتد را منتشر كردند، اما آرسن ونگر سرمربي 
آرسنال مي گويد: »همه چيز تا 48 ساعت آينده مشخص و در اين 
مدت تصميم گيري نهايي انجام مي شود، اما تا آن زمان سانچز بازيكن 
ماست.« اين اظهارنظر در حالي است كه مورينيو سرمربي منچستر 
هم مي گويد: »به جذب سانچز خيلي نزديك هستيم. من خوشبينم و 

متوجه ام كه همكارانم در اين خصوص بسيار تلاش مي كنند.«

گريزمان شماره 7 فصل آينده بارسلونا؟

سعيد احمديان

بدرقه غريبانه قهرمان وزنه برداري
غربت پيشكسوتان در ورزش ايران همچنان ادامه دارد. مراسم تشييع 
پيكر قهرمان سابق وزنه برداري كش��ورمان در حالي ديروز برگزار شد 
كه هيچ يك از مسئولان به خود زحمت حضور در اين مراسم را نداده 
بودند. مراسم تش��ييع پيكر تقي روحاني، پيشكسوت و قهرمان اسبق 
وزنه برداري آس��يا صبح ديروز در ورزشگاه شهيد ش��يرودي برگزار و 
سپس پيكر وي در قطعه نام آوران بهشت زهرا)س( به خاک سپرده شد. 
از نكات قابل تأمل در مراسم روحاني عدم حضور مسئولان فدراسيون 
وزنه برداري و مس��ئولان وزارت ورزش و جوانان بود تا اين پيشكسوت 

قديمي غريبانه به خانه ابدي بدرقه شود.

دکتر محمدعلي اصلان خاني

 استاد دانشكده تربيت بدني 
دانشگاه شهيد بهشتي

انتظار گلزني از گومز 4 گله!
خالکوبی بهانه بود، دژاگه خودش به استقلال نيامد

بلاتر: به اوباما گفتم قطر ميزبان مي شود
»ترامپ« مشكل اصلي امريكا براي میزباني جام جهانی 2026

كسب ميزباني رقابت هاي جام جهاني فوتبال رؤيايي است كه بسياري از كشورهاي جهان به دنبال 
تحقق آن هستند. تاريخ كس��ب اين امتياز البته تاريخ پاكي نيس��ت و امروز ثابت شده كه اخذ 

ميزباني هاي زيادي در جام هاي گذشته همراه با پرداخت رشوه و لابي هاي كثيفي بوده است.
سپ بلاتر، رئيس سابق فيفا كه به دليل فس��اد مالي از كار بركنار شده و تا شش سال نمي تواند 
هيچ گونه فعاليت فوتبالي داشته باشد، حرف هاي جالبي در اين خصوص زده است، حرف هايي 

مربوط به اعط��اي ميزباني ج��ام جهاني 2022 به قط��ر در حالي كه امري��كا يكي از 
كانديداهاي بزرگ برگ��زاري اين جام جهاني بود. بلات��ر مي گويد: »طبق قرارهاي 
قبلي جهام جهاني 2018 به روس��يه مي رس��يد، انتخابي كه تغييرناپذير بود و ما 
قصد داشتيم جام جهاني 2022 را به امريكاي شمالي بدهيم. امريكا براي ما خيلي 
خوب بود؛ اسپانسرها، هواداران و رسانه ها هم استقبال  كردند، اما من مي دانستم 
قطر پيروز مي شود، زيرا از پلاتيني ش��نيده بودم كه رأي او و اروپا به سمت قطر 
تغيير كرده است، اين اتفاق بعد از جلسه ساراكوزي، رئيس جمهور وقت فرانسه 
با مسئولان اروپايي افتاد.« بلاتر ادامه مي دهد: »من هم بعد از صحبت با محمد 
بن همام و اطمينان از اينكه او در انتخابات رياست فيفا در سال 2011 عليه من 
عمل نمي كند، قبول كردم تا قطر را از فهرست كانديداهاي ميزباني حذف نكنند.« 
به اين ترتيب و در حالي كه امروز پرونده ساركوزي و بلاتر و تأثير رفتارهاي اين دو 

در رأي گيري براي تعيين ميزباني جام جهاني 2022 به سود قطر باز است، امريكا با تمام امكانات از 
گردونه خارج شد، ضمن اينكه همان زمان بلاتر در تماس با اوباما از سخت بودن انتخاب امريكا 
براي ميزباني جام جهاني 2022 گفته و اعلام كرده بود قطر برنده اين انتخابات است. امريكايي ها 
كه در ميدان لابي گ��ري و البته پرداخت رش��وه، ميزباني جام جهان��ي 2022  را به قطري ها 
باخته اند، حالا در انديشه به دس��ت آوردن ميزباني جام جهاني 2026 هستند و مذاكرات 
و لابي هاي خود را هم از خيلي وقت پيش آغاز كرده اند، اما آنها حالا با يك مشكل 
جديد روبه رو هستند، مشكلي به نام »دونالد ترامپ«. در حالي كه فيفا خرداد ماه 
آينده ميزبان جام جهاني 2026 را معرفي مي كند، مسئولان فوتبال امريكا بيم 
آن دارند كه به خاطر موضع گيري هاي رئيس جمهور كشورشان عليه بسياري 
از كشورهاي جهان، شانسي براي كسب ميزباني نداشته باشند. سونيل گولاتي، 
رئيس فدراسيون فوتبال امريكا در اين خصوص مي گويد: »اصلاً بحث امكانات، 
استاديوم، هتل ها و شرايط ميزباني مطرح نيست. الان بحث پيش فرضي است 
كه مردم دنيا در اين برهه نسبت به امريكا پيدا كرده اند. ما بايد برويم و 104 
نفر را پيدا كنيم كه به ما رأي مثبت بدهند. اين كار با توجه به ش��رايط امروز 
و حرف هاي ترامپ عليه كش��ورهاي مختلف اصلًا كار آساني نيست. ما حتي 

نمي توانيم اميدوار به نظر مثبت كشورهاي قاره امريكا باشيم.«

فريدون حسن
   حاشیه

شیوا نوروزي
   گزارش


